Неоархейские санукитоиды Анабарского щита
Геохимические особенности биотит-амфиболовых монцонитов Усть-Монхолинского массива в Котуйкан-Монхолинской зоне тонического меланжа соответствуют низко-Ti высоко-Ba-Sr санукитоидам. Конкордантный возраст монцонитов по циркону (U-Pb, SHRIMP II) 2702±9 млн лет. Геохимические особенности и изотопный состав Nd  свидетельствуют  о корово-мантийном взаимодействии при образовании монцонитов. Величины εNd, варьирующие от +3.5 до  −2.4 и TNd(DM)  –  от 2.75 to 3.2 млрд лет, предполагают переменный вклад древней, вероятно мезоархейской, коры и ювенильного материала  в их генезис. 

Neoarchaean sanukitoids of the Anabar Shield
Geochemical features of  biotite-amphibole monzonites of the Ust-Monholinski massif in the Kotuykan-Monholinski tectonic melange zone correspond to  low-Ti and high-Ba-Sr sanukitoidoids. The concordant age of monzonites  by zircon (U-Pb, SHRIMP II) of  2702 ± 9 Ma. Geochemical characteristics and isotopic composition of Nd suggest crust-mantle interaction in the genesis of monzonites. εNd values vary from +3.5 to −2.4 and the TNd(DM) values that vary from 2.75 to 3.2 Ga, suggest variable contributions of ancient, probably Mezooarchaean, crust and juvenile material in their genesis.

